
گرچه پس از تغییر مالکیت استقلال، مدیرعامل  آرمان ملی: ا
این باشگاه نیز برکنار شد اما به نظر می رسد این باشگاه می تواند 

در معرض حاشیه های دیگر قرار بگیرد. 
   برکناری

 ، کتور ترا مقابل  تبریز  در  استقلال  توقف  از  بعد  دقایقی 
هیات مدیره این باشگاه بدون توجه به نتیجه بازی پرسپولیس، 
کرد. رئیس هیات مدیره  علی خطیر را از مدیرعاملی برکنار 
مهدی  است.  کرده  تایید  را  خطیر  برکناری  خبر  استقلال 
افضلی رئیس هیات مدیره باشگاه استقلال در پاسخ به سوال 
خبرنگاران در مورد برکناری علی خطیر از مدیرعاملی استقلال 
فعلا  سمیعی  فرشید  و  است  درست  خبر  این  است:  گفته 
سرپرست موقت باشگاه انتخاب شده است. بعدا جزئیات این 
تصمیم اعلام می شود. وزارت ورزش و جوانان نیز ماه ها تصمیم 
به انجام این کار داشت اما به دلیل صدرنشینی استقلال و 
نگرانی بابت تاثیر این اقدام در نتیجه پایان فصل، از اعلام 
برکناری این مدیر پرحاشیه، خودداری کرده بود. طی چند 
روز گذشته، احمد شهریاری مرد همه کاره باشگاه استقلال از 
سوی پتروشیمی خلیج فارس، امور باشگاه را به دست گرفته 
است. گویا تصمیم به عزل این مدیر پرحاشیه، با تایید و هدایت 

شهریاری گرفته شده است. 
   پیام خطیر

علی  خطیر پس از کنار رفتن از مدیرعاملی باشگاه استقلال 
، پس از ۱۰ ماه  ح زیر است: امروز پیامی منتشر کرد که به شر
پرفشار که به عنوان نماینده شما عزیزان در ساختمان آبی 
کرم که با تلاش های شبانه روزی  فعالیت داشتم، خدا را شا
کادرفنی شایسته، بازیکنان متعصب و  مجموعه استقلال و 
حمایت شما عزیزان، در نبردی بزرگ در آستانه کسب عنوان 
ارزشمند دیگری در ویترین پرافتخار باشگاه محبوب مان 
هستیم. با تبریک و آرزوی موفقیت برای تیم مدیریتی جدید 
کنون برای 5  و مجموعه بزرگ هلدینگ خلیج فارس، از هم ا

فینال باقیمانده، هم قسم می شویم تا به زودی هلهله و غریو 
شادی آبی های متعصب، همه جا طنین افکن شود. از همه 
همکاران در صف و ستاد، از اهالی رسانه تشکر می کنم و از همه 
گر قصوری در این مدت بوده،  هواداران طلب حلالیت دارم که ا

بر من ببخشایند. 
   خوشحالی نکونام؟

کنش به اتفاقات این  جواد نکونام سرمربی استقلال در وا
باشگاه، گفت: امروز یک روز به یادماندنی برای باشگاه استقلال 
گذاری  خواهد بود. شاید هم یک هفته به یادماندنی. بعد از وا
استقلال به هلدینگ خلیج فارس، اتفاق مهم دیگری نیز با 
درایت آقای دکتر علی عسگری و مهندس شهریاری برای استقلال 
رقم خورد و تصور می کنم از امشب استقلال به ساحل آرامش 
خواهد رسید. سرمربی استقلال اضافه کرد: امروز که این خبر در 
هواپیمای تیم اعلام شد، همه تیم خوشحال شدند چون همه 
امسال اذیت شدند. فعلا نمی خواهم زیاد در این باره حرف بزنم. 
به زودی با هواداران درباره بلاهایی که در یک سال گذشته سر 
من، تیم و هواداران آوردند صحبت می کنم. جواد نکونام طی 
هفته های گذشته ترجیح می داد در کنفرانس های مطبوعاتی 
قبل و پس از برگزاری مسابقات شرکت نکند و همه چیز را به 
گذار کرده بود. کار به جایی  مهدی هاشمی نسب در این مورد وا
رسید که خبرنگاران در این رابطه از هاشمی نسب سوال کردند 
و دستیار اول نکونام هم مدعی شد که بهتر است این سوال را از 
خود نکونام بپرسند! البته به نظر می رسد حالا شرایط کاملاً عوض 
شده است چون به فاصله ۴ روز پس از برکناری علی خطیر، جواد 
نکونام ترجیح داد خودش در کنفرانس مطبوعاتی قبل از بازی با 
ذوب آهن حاضر شود و پس از رفتن خطیر، برگشت خود به جمع 
خبرنگاران را اعلام کند. به احتمال فراوان نکونام در دوران خطیر 
نمی خواست به کنفرانس برود چون می دانست قطعاً پیرامون 
روابط خودش با مدیرعامل باشگاه مورد سوال واقع می شود و هر 

حرفی که بزند، فضا را می توانست متفاوت کند. 

   نظر مدیرعامل سابق 
استقلال  اسبق  مدیرعامل  آشتیانی  واعظی  امیررضا 
کید  که با این تیم قهرمانی در لیگ برتر را جشن گرفت، تا
دارد حواس مجمع باشگاه باید به افرادی که احتمالاً در 
استقلال سمت می گیرند، باشد. مصاحبه آشتیانی را در ادامه 
می خوانید: من چند روز قبل از این اتفاقات در یک مصاحبه 
گفتم مالکان جدید هر دو باشگاه استقلال و  تلویزیونی 
پرسپولیس باید در هفته های باقیمانده تا پایان فصل به فکر 
مسائل ساختاری باشند و راه های ممکن برای بهتر شدن 
شرایط این دو تیم را بررسی کنند بنابراین نظرم این است که 
بهتر بود آقای خطیر تا پایان فصل مدیرعامل استقلال باقی 
می ماند اما در مورد بحث قانونی که شما گفتید، هیات مدیره 
به لحاظ اختیارات هیچ مشکلی براساس قانون تجارت 
نداشت و می توانست مدیرعامل را کنار بگذارد. وی در مورد 
اینکه چرا جلسه هیات مدیره بدون حضور خطیر برگزار شد؟ 
کثریت اعضای هیات مدیره حضور داشتند از نظر  گر ا گفت: ا
گر مدیرعامل بود  قانونی هیچ ایرادی نداشته است. البته ا
و خودش توضیح می داد بهتر بود ولی عدم حضورش به 
معنای از رسمیت افتادن جلسه هیات مدیره نیست. شاید 
هم آقای خطیر را دعوت کرده بودند ولی خودش نرفت من 
گر هیات مدیره  در این مورد اطلاعی ندارم ولی معتقدم حتی ا
استقلال اشتباه می کند، اجازه بدهیم که تصمیم بگیرد چون 
در نهایت خود این افراد باید پاسخگوی عملکردشان باشند 
بنابراین باید اجازه بدهیم خودشان تصمیمات مد نظر 
را اتخاذ کنند. استقلال طی ۸ ماه گذشته استرس فراوانی 
داشت و این حقیقت را نمی توانیم کتمان کنیم. مهم ترین 
عامل برکناری مدیرعامل استقلال، اختلاف نظر او با جواد 
نکونام بود. گاهی اوقات این مسائل از طرف سرمربی استقلال 
دامن زده می شد چون به خاطر مسئولیتی که داشت طبیعی 
بود که انتظاراتی هم داشته باشد ولی مدیرعامل به خاطر 
محدودیت های موجود نمی توانست این انتظارات را برآورده 
کند. نکته تلخ ماجرا این بود که طرفین نتوانستند همدیگر را 
طی این هفته های پایانی فصل تحمل کنند و هر کس روی 
عقیده خودش ایستاد. البته فراموش نکنیم که از همین 
حالا نمی توانیم با قاطعیت بگوییم استقلال برای فصل آینده 
تغییرات فنی هم خواهد داشت یا نه؟ در این مورد نظر مجمع 
باشگاه بسیار حائز اهمیت است. شاید نظر مجمع این شود 
که سرمربی فصل آینده استقلال یک خارجی باشد، شاید 
هم بخواهند با یک سرمربی داخلی کار کنند و اصلا کادر فنی 
کنونی را تغییر ندهند. اینها مواردی است که گذشت زمان 
روشنش می کند. مجمع استقلال باید حواسش به این نکته 
بسیار مهم باشد و عملکرد برخی افراد امتحان پس داده در 
استقلال مشخص شود. ظاهرا برخی افراد را وقتی از در بیرون 
می کنند، از پنجره به استقلال برمی گردند! این نکته بسیار 
مهمی است که باید مد نظر قرار بگیرد. برخی از افرادی که 
حالا دیگر در استقلال نیستند اما برای برگشتن به این باشگاه 
تکاپو می کنند، هیچ گلی نمی توانند بر سر استقلال بزنند. آنها 
گر باغبان خوبی بودند وقتی باغچه پر از گل و حاصلخیز  ا
استقلال در اختیارشان بود، آن را به یک زمین بایر تبدیل 

نمی کردند!
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پس از تغییر مالکیت و جدایی مدیرعامل 

وظیفه سنگین مجمع استقلال 

پیش بینی گری نویل  
از قهرمان لیگ جزیره 

رقابت  آرسنال  و  سیتی  منچستر  تیم  دو 
تنگاتنگی برای کسب عنوان قهرمانی در فصل 
جاری لیگ برتر انگلیس دارند. آرسنال با ۸۳ 
امتیاز در صدر جدول رده بندی قرار دارد این 
درحالی است که منچسترسیتی با یک امتیاز 
کمتر و البته یک بازی کمتر در رده دوم جای دارد. 
به نوشته اسکای اسپورت، گری نویل درباره این 
سوال که چه تیمی قهرمان فصل جاری می شود، 
گفت: پیش بینی من این است، البته باید بگویم 
که اطمینان ندارم. به نظرم شنبه منچستر 
سیتی برابر فولام به پیروزی می رسد و آرسنال 
برابر منچستر یونایتد امتیاز از دست می دهد. 
سیتی سه شنبه با پیروزی برابر تاتنهام جشن 
قهرمانی می گیرد. او ادامه داد: من دوست دارم 
که رقابت برای جام قهرمانی تا آخرین روز ادامه 
داشته باشد و این در صورتی است که آرسنال در 

اولدترافورد امتیاز بگیرد. 

ویژه

سرمربی پیکان در حساس ترین 
مقطع فصل تصمیم به رونمایی 
از یک دروازه بان جوان گرفت. 
دیناروند در نخستین بازی لیگ 
برتری خود نشان داد که احتمالا 
در هفته های آینده نیز گلر اول 

تیمش خواهد بود. 

با اینکه معمولا زمان زیادی 
طول می کشید تا مراسم 
تجلیل از قهرمانان مربوط 
به سال گذشته برگزار شود، 
اما این بار روز گذشته و  در 
دومین ماه سال این اتفاق 

خ داد. ر

آغاز  از  کت الهامی پیش  سا
مسابقه برخورد گرمی با اعضای 
پرسپولیس داشت و علاوه بر 
خوش و بش با اعضای کادرفنی 
این تیم، به سمت نیمکت سرخ ها 
رفت و با همه نیمکت نشینان 

پرسپولیس دست داد.

ت
شــ

س نو
عک

        برخورد گرم   گلر جوان تجلیل

گفتوگو

در  پرسپولیس  پیشکسوت  قلیچ  وحید 
گردان اوسمار مقابل نساجی  خصوص دیدار شا

و رقابت با استقلال صحبت کرد. 
    پیروزی پرسپولیس مقابل نساجی در 
هفته بیست وششم لیگ برتر فوتبال، چه 

نظری دارید؟
و  نبودیم  تنها  قائمشهر  در  شکر  را  خدا   
پرسپولیسی های شمال کشور تیم را تشویق 
کردند و ۳ امتیاز مهم این بازی را هم گرفتیم. 
اورونوف در چند بازی گذشته موثر و فوق العاده 
سینا  هستم.  راضی  او  از  خیلی  و  کرد  عمل 
اسدبیگی یک جوان با استعداد است و در 
باشگاه پرسپولیس بزرگ شده و امروز با پاس 
فوق العاده ای که برای اورونوف انداخت همه 
ما را شگفت زده کرد، البته که از سرعت اورونوف 
نباید غافل شویم، او با این کیفیت یک پله از 
آسیا بالاتر است. همه بازیکنان عالی بودند و 
باید در بازی های بعدی حواسشان باشد که 
اخراج نشوند چرا که به تمام آن ها نیاز داریم. 
اخراج رفیعی به ضرر تیم خواهد بود. نساجی به 
جز گلی که به ثمر رساند در حملات بعدی توان 
نزدیک شدن به دروازه سرخ پوشان را نداشت. 
خط دفاع پرسپولیس در این بازی نمره قبولی 
گرفت، اما باید این نکته را در نظر بگیرند که نباید 
به این سادگی ها گل دریافت کنیم. پرسپولیس 
تیم بزرگی است و با این شوت ها نباید دروازه اش 
کنش بهتر  باز شود و بیرانوند می توانست با وا
مانع از این گل شود. بازی های بعدی باید تلاش 
گر اورونوف نبود  بیشتری انجام دهیم، چرا که ا

شاید نتیجه تساوی به دست می آمد. 
   نظر شما درباره عملکرد اوسمار در 

پرسپولیس، چیست؟
 اوسمار مربی خوبی است و نتایج قابل قبولی 
گرفته و من از او حمایت می کنم. به هر حال به 
کثر مربیان لیگ دست بالاتر  نظرم او نسبت به ا
را دارد. او باید فصل بعد هم روی نیمکت سرخ ها 
باشد چرا که به نظر من تیم نسبت به گذشته 
بهتر و رو به جلوتر بازی می کند. قهرمانی حق 
گردان  پرسپولیس است و هر تیمی که مقابل شا
اوسمار قرار می گیرد باید بترسد. مدیریت باید از 
الان به فکر لیست ورودی و خروجی اوسمار باشد 
    درخصوص ۴ بازی پیش رو و رقابت با 

استقلال چه نظری دارید؟
 کیفیت خیلی خوبی برای ادامه فصل داریم و 
با این وضعیت و سبک بازی قطعاً می توانیم جای 
استقلال را بگیریم. استقلال مقابل ذوب آهن به 
سختی پیروز شد و این نشان از آن دارد که آبی ها 
به زور صدر را نگه داشته اند و احتمال لغزش 
از سوی آن ها وجود دارد. چیزی که مشخص 
گردان نکونام با اضطراب زیاد مسابقه  است شا

می دهند. 

قلیچ: 
پرسپولیس می تواند 

جای استقلال را بگیرد! 

: در المپیک یک طلا بگیریم   دبیر
کلاه مان را بالا می اندازیم 

ایسنا: رئیس فدراسیون کشتی گفت: کشتی 
در المپیک پاریس بتواند یک مدال طلا بگیرد 
کار سخت است.  کرده است چون واقعا  هنر 
علیرضا دبیر صبح سه شنبه در حاشیه آیین 
تجلیل از قهرمانان و مدال آوران سال ۱۴۰۲ در 
جمع خبرنگاران بیان کرد: بعد از چند ماه این 
مراسم برگزار شد و اتفاق بزرگی برای ورزشکاران 
بود و می توانند جوایز خود را بگیرند و به زخم 
زندگی شان بزنند. دبیر در مورد درخواست 
کشتی از رئیس جمهور گفت: در این مساله دو 
بخش دارد. یک بخش به دیدگاه رئیس جمهور 
و بخش دیگربه دیدگاه بدنه دولت و سیاسیون 
به  توجه  با  رئیس جمهور  آقای  برمی گردد. 
گرفتاری هایی که دارد به اندازه خودش به ورزش 
نگاه می کند اما کافی نیست. متاسفانه ورزش در 
دیدگاه سیاسیون جای خودش را پیدا نکرده 
است. او افزود: از قدیم ابزاری نگاه می کردند. 
قول می دهم به ورزش خوب نگاه کنند، اثرات 
پر برکتی در جامعه دارد. آقای رئیسی به ورزش 
کشتی لطف دارد. مهم این است  مخصوصا 
بدنه دولت ورزش را در حد قرمزته، آبیته نبینند. 
واقعا ببیند جایگاه ورزش تا چه اندازه در جامعه 

اثرگذار است. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
کبرپور در ارزیابی از عملکرد استقلال برابر  ایسنا: علیرضا ا
ذوب آهن اصفهان اظهار کرد: طبیعی بود که استقلال برنده 
گر ۳ امتیاز این بازی را از دست می داد با  این دیدار باشد. ا
بردی که پرسپولیس برابر نساجی داشت، صدرنشینی را از 
دست می داد و شرایط برای استقلال سخت می شد. وی گفت: 
استقلال در یک غافلگیری گل خورد و برای اینکه جبران کند 
در نیمه دوم متفاوت از نیمه اول بازی کرد و یکی از بهترین 
بازی های استقلال در لیگ برتر بود به طوری که با یک بازی 
کاملا هجومی و تمام حمله توانست گل بزند و به خواسته خود 
کبرپور با اشاره به عملکرد خوب ماشاریپوف در این بازی  برسد. ا
گفت: وی یک بازیکن بسیار فوق العاده است که بازی به بازی 
بهتر از قبل می شود. در حقیقت یک بازیکن تمام عیار و موثر 
برای استقلال محسوب می شود که در تمام پست ها تاثیرگذار و 

بالاتر از سطح لیگ برتر ایران است.

بیــنالمــلل
  فابریتزیو رومانو، خبرنگار سرشناس ایتالیایی تایید کرده 
است آرنه اسلات، سرمربی موفق فاینورد، فصل آینده هدایت 
لیورپول را بر عهده خواهد گرفت و جانشین یورگن کلوپ آلمانی 
خواهد شد. به گزارش گاردین، ویرجیل فان دایک مدافع و 
کاپیتان لیورپول نظر خود را در مورد آرنه اسلات سرمربی هلندی 
که قرار است پس از جدایی یورگن کلوپ به عنوان سرمربی این 
تیم منصوب شود بیان کرد و گفت:  هنوز هیچ خبر رسمی وجود 
ندارد اما اخباری شنیدیم که اسلات سرمربی لیورپول خواهد 
شد. ما درک می کنیم که باشگاه با تغییرات بزرگی روبرو است. 
خ خواهد داد.  من کاپیتان تیم هستم  باید دید چه اتفاقاتی ر
و به همه کسانی که به اینجا بیایند، کمک می کنم.  من کاملاً 
اطمینان دارم که باشگاه تصمیم درستی خواهد گرفت. آرنه 
اسلات گران ترین سرمربی هلندی تاریخ خواهد بود زیرا لیورپول 
مبلغی در حدود ۱۳ تا ۱5 میلیون یورو بابت فسخ قراردادش به 
تیم هلندی پرداخت خواهد کرد. جزئیات نهایی این قرارداد 
در روزهای آتی تکمیل خواهد شد. لیورپول، فان دایک را شش 
سال پیش به قیمت ۷5 میلیون پوند از ساوتهمپتون خرید و 
این مدافع آن زمان گران ترین مدافع جهان شد و در این باشگاه 
، اروپا و جام جهانی باشگاه ها را تجربه کرد.  قهرمانی لیگ برتر
فان دایک با تمجید از کلوپ گفت: کلوپ یک مربی فوق العاده 
و یک انسان بزرگ است و ما رابطه خوبی داریم. من واقعاً 

افتخار می کنم که برای او بازی کردم 
و جنگیدم و همچنین موفقیت هایی 
را که در این سال ها به دست آوردیم 

را باید به پای او بنویسیم. این 
چیزها بخشی از زندگی 

روی  ما  است. 
بازی های پیش رو 
تمرکز داریم و این 
و  ماست  وظیفه 
 می خواهیم برای 
۶ امتیاز آخر بازی 

کنیم. 

سنگ سفیدی: همه می خواستند تیم ملی فوتسال قهرمان آسیا نشود
محمدرضا سنگ سفیدی بازیکن باتجربه 
تیم ملی فوتسال ایران معتقد است کارشناسانی 
که در طول برگزاری جام ملت های آسیا نسبت 
گردان شمسایی انتقاد کردند،  به عملکرد شا

دلسوز فوتسال کشورمان نیستند. 
   جام ملت های آسیا چگونه بود؟

این قهرمانی فقط حاصل لطف خدا بود. گروه 
۳۰ نفره ای شامل بازیکنانی که از اردوهای اول 
به تیم ملی دعوت شدند و برای جام ملت ها 
کنارمان نبودند و نفرات فعلی تشکیل شده 
بود و همه هم قسم شدیم که جام را به ایران 
بازگردانیم. همه می خواستند این اتفاق نیفتد، 
اما بچه ها یکدل بودند. از سال ۲۰۱5 که افتخار 
پوشیدن پیراهن تیم ملی را دارم، فشاری که 
این دوره روی تیم ملی وجود داشت، بی سابقه 
بود. وقتی تیم ملی به فینال جام ملت ها رسیده، 
چه زمان »زدن« تیم ملی است؟ شاید دو هزار 
نفر در کشور درگیر فوتسال باشند و قهرمانی 
برای خانواده فوتسال خوب است. جوانی 
تیم ملی، فشارها را دوچندان کرده بود. تیم ملی 
قطعاً ضعف هایی دارد، اما انتقاد در میانه جام 
ملت ها چه کمکی می کند؟ کسی که این حرف ها 
را می زند، دلسوز خودش است؛ نه تیم ملی! 
گزارشگر، کارشناس و مجری از ما انتقاد می کرد. 
آیا آن مجری فوتسال بازی کرده است که انتقاد 
می کند؟ انتقاد بعد از جام ملت ها روی سرمان 
جا دارد، اما انتقاد قبل از فینال را دلسوزانه 

نمی دانم. 
    انتقادات روی تیم ملی تأثیرگذار بود؟

بازیکن باتجربه می داند باید تلفن همراه خود 
را در آستانه بازی حساس خاموش کند، اما 
بازیکن جوان فضای مجازی را بررسی می کند. 
بازیکن تیم ملی ساعت ۱۲ شب به من گفت 
که فلان فرد چنین حرفی زد. این موارد بود 
کرد. فقط تعدادی  که بر تیم ملی فشار وارد 
افراد به اندازه انگشتان یک دست دوست 
داشتند تیم ملی نتیجه بگیرد. ما ازبکستان و 
بحرین را بردیم، اما می گویند چرا اینگونه بردید. 
دوره گذشته همه تیم ها را با اختلاف شکست 

دادیم و در فینال باختیم، به ما گفتند کاش 
دیدارهای قبلی را با اختلاف نمی بردیم و قهرمان 
می شدیم. حالا که قهرمان شدیم! در فوتسال 
دنیا دیگر تیمی با هفت یا هشت گل اختلاف 
پیروز نمی شود. وقتی مربیان بزرگ دنیا به آسیا 
می آیند، یعنی فوتسال برای آسیا مهم شده 
گروه  است. همین قرقیزستآنکه صدرنشین 
ژاپن شد، در مرحله گروهی با نتیجه ۱۰ بر یک به 
ایران باخت. این تیم زمین تا آسمان نسبت به 
تیم جام ملت ها متفاوت بود. تیم های آسیایی 
پیشرفت کرده اند و حذف ژاپن شگفتی نبود. 
زمانی که کسی در آسیا نمی دانست فوتسال 
چیست، ۱۰ گل به رقبا می زدیم. با این حال کار 

هر سال در آسیا سخت تر می شود. 
    مسئولان ورزش کشور حمایت لازم را از 
فوتسال داشتند؟ آیا قرار است پاداش دیگری 

به ملی پوشان پرداخت شود؟
از وزیر ورزش تشکر می کنم. سه وزیر در 
زمان حضور من در تیم ملی فوتسال به وزارت 
ورزش آمدند که همه هنگام قهرمانی فقط پیام 
تبریک می دادند و جام را به نام خودشان تمام 
می کردند. کیومرث هاشمی دو بار در تمرین 
تیم ملی فوتسال حاضر شد و برای بازی فینال 
به تایلند آمد. این موضوع ارزشمند است و 

به ما ارزش و اعتبار می دهد. تاج که مسئول 
برگزاری مسابقات بود، کنارمان بود و اصولی 
به عنوان رئیس کمیته فوتسال نیز در کنار تیم 
حضور داشت. داز گذشته با پاداش مشکل 
داشتیم؛ چون هر رشته ای خودش را با فوتبال 
مقایسه می کند. وقتی بازیکنان فوتبال رقم 
بالایی دریافت می کنند، دلیلی نمی شود که 
من هم انتظار همان رقم را داشته باشم. با این 
حال اختلاف ما و فوتبال نباید صفر تا صد باشد. 
    ایران در سید اول جام جهانی 202۴ قرار 
گرفت و در دور گروهی با برزیل، آرژانتین، 
برای  نمی شود.  روبه رو  پرتغال  و  اسپانیا 
درخشش در جام جهانی باید چه اقداماتی 
انجام داد؟ اخیراً گفته شد که برای برگزاری 

دیدار دوستانه با برزیل صحبت شده است. 
سیدبندی به خاطر رده بندی تیم هاست و 
گول زننده. فرانسه در سید چهارم جام جهانی 
است، اما اخیراً برزیل را از سید اول شکست 
داده است. حضور ایران در سید اول دلیلی بر 
این نیست که به عنوان تیم اول به دور حذفی 
صعود می کنیم. بچه ها به دنبال جام جهانی 
هستند و می توانیم اتفاق خوبی در این جام رقم 
بزنیم. جام جهانی در ازبکستان برگزار می شود و 
با توجه به نزدیکی این کشور به ایران، نسبت به 

جام جهانی ۲۰۱۶ کلمبیا شرایط بهتری داریم. 
    تصمیمات کنفدراسیون فوتبال آسیا 
برای فوتسال را به ضرر فوتسال نمی دانی؟ 
جام باشگاه های آسیا طی چهار سال گذشته 
برگزار نشد و حالا زمزمه چهار سال یک بار 
شدن جام ملت های آسیا به گوش می رسد. 

من هم شنیدم قرار است جام ملت ها هر 
چهار سال یک بار برگزار شود. همچنین یک 
تورنمنت انتخابی جام جهانی و یک تورنمنت 
کافا )با حضور کشورهای آسیای مرکزی( برگزار 
می شود. برگزار نشدن جام باشگاه های آسیا 
نقطه تاریک فوتسال AFC بود. باشگاه هایی 
مشتاق  گیتی پسند  و  سونگون  مس  چون 
میزبانی از جام باشگاه ها هستند، اما شنیدم 
قرار است این رقابت ها در اوایل سال ۲۰۲5 
برگزار شود وقتی جام باشگاه های آسیا برگزار 
نمی شود، چرا باشگاه ها تیمداری کنند؟ در 
نبود این رقابت ها هیچ تفاوتی بین تیم های 
اول تا هشتم وجود ندارد. تاج به عنوان رئیس 
کمیته فوتسال و فوتبال ساحلی کنفدراسیون 
فوتبال آسیا باید حتماً جام باشگاه ها را برگزار 
کند؛ چه به صورت منطقه ای، متمرکز یا در هر 

شرایط دیگر. 
گشت لژیونرها اتفاقی منفی برای     باز
به خاطر  لژیونرها  عمده  نیست؟  فوتسال 
خدمت سربازی مجبور هستند هر سه ماه یک 
بار به کشور بازگردند و شاید به همین خاطر از 

بازی در اروپا دلسرد شده باشند. 
لیگ برتر ایران اصلاً ضعیف نیست و در میان 
کیفیت دنیاست. شرایط این سه  پنج لیگ با
بازیکن به ضرر کشورمان است و این را به وزیر 
ورزش منتقل کردیم. برای بازیکنی چون احمد 
عباسی از بیت المال هزینه می شود، اما ممکن 
است او را به خاطر مسئله سربازی از دست 
بدهیم. در این شرایط هم در هزینه ها اسراف 
کردیم، هم انگیزه بازیکن کم می شود. باید قانون 
گر پالما  »سرباز قهرمان« در فوتسال پیاده شود. ا
به مسلم اولادقباد یا سالار آقاپور اجازه خروج از 

اردو نمی داد، ایران ضرر می کرد. 

پرسپولیس نباید توجهی به نتایج 
بازی های استقلال داشته باشد 

تیم پرسپولیس در دیدار با نساجی به نظر من خوب بازی را 
شروع کرد و می توانست نیمه اول را با اختلاف چند گل به سود 
خود تمام کند، اما با بی دقتی موقعیت ها را سوزاندند، همین 
موضوع در نیمه دوم ایجاد مشکل کرد، چون نساجی با انگیزه 
جبران تک گل خورده وارد زمین شد. مانده ام اوسمار که برزیلی 
است و در بهترین کشور فوتبالی دنیا مربیگری را یاد گرفته، چطور 
متوجه نشد سروش رفیعی از همان اول بازی تا موقعی که اخراج 
گر داور  شد، در حال خطا کردن روی بازیکنان حریف بود و حتی ا
سخت گیری می کرد در همان نیمه اول می توانست او را اخراج کند.  
در نیمه دوم حتی زمانی که رفیعی اخراج نشده بود تیم نساجی بر 
بازی سوار بود و بعد از ۱۰ نفره شدن پرسپولیس با جسارت بیشتری 
گر سرعت بالای اورونوف نبود و  بازی کرد و به گل تساوی رسید. ا
گل دوم زده نمی شد، در خوش بینانه ترین حالت بازی مساوی 
تمام می شد. بازیکنان پرسپولیس خسته و کم رمق بازی می کردند 
و انگار روز قبل از بازی با نساجی، یک بازی سنگین داشتند، چون 
دونده و پر انرژی نبودند و انگار به پای برخی بازیکنان وزنه بسته 
بودند. ضمن اینکه گلی که بیرانوند خورد اصلاً قابل قبول نبود. نه 
اینکه بیرانوند نباید گل بخورد ولی مگر چالش مانکن بود که در 
جای خود نشست و نظاره گر رفتن شوت بازیکن نساجی به درون 
دروازه بود؟ یک دروازه بان روستایی هم روی این توپ شیرجه 
گر نمی گرفت و توپ گل می شد. بیرانوند دستش  می زد حتی ا
را هم دراز نکرد تا توپ را بگیرد.  تنها کسی که در بازی های اخیر 
پرسپولیس با دل و جان بازی می کند و کم نمی گذارد اورونوف 
است. او عامل اصلی برد تیم برابر نساجی بود و به دفعات توپ را 
می برد، اما کسی همراهی اش نمی کرد. به او نزدیک نمی شدند تا از 
گر به امید  او توپ بگیرند و توپ بدهند. گل دوم پرسپولیس را هم ا
بازیکن دیگری می ماند، موقعیت از دست می رفت. دیگر بازیکنان 
پرسپولیس باهوش بازی نمی کنند و اعتماد به نفس ندارند. از 
گرفتن توپ سلب مسئولیت می کنند و طفره می روند. پرسپولیس 
شانس آورد که اورونوف را داشت و توانست در خانه نساجی 
برنده شود. در کل پرسپولیس در دیداری برنده شد که لیاقت آن 
را نداشت و خوشبختانه ۳ امتیاز دیداری بیرون از خانه را گرفت. 
پرسپولیس اصلاً نباید توجهی به نتایج بازی های استقلال داشته 
گر تمامی بازی های خود را تا پایان فصل ببرد می تواند  باشد. ا
به قهرمانی برسد؛ بنابراین تمرکز خود را روی بازی های خوش 
بگذارد و بی توجه به نتایج رقیب سنتی باشد. پرسپولیس قهرمانی 
می خواهد باید از سد رقبا بگذرد و کاری نداشته باشد که استقلال 
چه می کند. طبیعی است که رقیب نتواند همه امتیازات را بگیرد، 
گر پرسپولیس توجه خود را روی بازی های حریف بگذارد موفق  اما ا
به برتری نمی شود. آن قدر بازی های هفته های آخر تمرکز و دقت 

می خواهد که نباید وقت خود را روی نتایج استقلال بگذارد.  

رحیمیوسفی
کارشناسفوتبال


